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Skolebestyrelsesmøde		
Afholdt	på	Teams	
Torsdag	d.	19.112020	
	
Mødeleder:	næstformand	Emil	Møller	Marker	
Referent:	souschef	Rikke	Holsteen	
	
Referat	fra	sidst	
Godkendt	
	
Spørgsmål	til	hvorvidt	dagsorden	og	referat	skal	sendes	til	alle	kontaktforældre.	
Det	blev	drøftet	på	forrige	møde.	
Der	vil	blive	sendt	dagsorden	og	referat	ud	til	kontaktforældre	fremefter.	
	
Faste	punkter	30	min	(o)	
Nyt	fra	skolelederen	
Der	er	pt	gennemgang	af	bygninger	og	udearealer,	hvor	også	rottefænger	med	hunden	
Verner,	har	været	ude	at	tjekke	for	rotter.		
Vi	har	ingen	rotter.		
	
Vi	har	ikke	kunne	afholde	infoaften	2020	for	kommende	forældre,	i	forbindelse	med	
indskrivning	i	år,	grundet	coronarestiktioner.	Der	er	udfærdiget	en	film	i	stedet.	
Filmen	fortæller	om	særligt	skolestart	og	kan	tilgåes	på	skolens	og	kommunens	hjem-
mesider.	
http://gladsaxe.dk/skolebesoeg 
	
Carsten	foreslår	at	skolen,	med	hjælp	fra	et	professionelt	produktionsfirma,	får	udfær-
diget	en	film	om	Bagsværd	Skole,	der	på	bedste	vis	kan	præsentere	skolen,	også	digi-
talt.		
Skolebestyrelsen	nikker	til	dette	tiltag	og	Anne	Hedegaard,	Anders	Ahle,	Rikke	Hol-
steen	og	Carsten	Bott	udarbejder	et	mindmap	til	et	storyboard,	samt	en	interessent-
analyse.	
	
Indskrivningen	er	pt	i	gang,	og	det	ser	godt	ud	med	indskrivningen	ift	antal	kommende	
elever.	
	
Nyt	fra	formanden	
Skolerådsmøde	afholdt	sammen	med	dagområdet	mandag:	Emne	status	og	opfølgning	
på	(samt	fortsat	evaluering	og	opsamling)	forhold	i	forbindelse	med	corona-skole.	Sær-
ligt	med	fokus	på	hvad	vi	har	lært	og	hvad	det	har	medført	af	positive	erfaringer.	
Der	blev	på	mødet	talt	ind	i	og	pointeret:	

• Større	kreativitet	
• Gode	erfaringer	med	onlineundervisning	
• Mere	ro	i	aflevering	
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• Mere	bevægelse	
• Mere	og	bedre	udeundervisning	

	
Spørgsmål	opstod:		
Er	vores	udearealer	gearet	til	at	være	mere	ude	i	den	mørkere	tid?	Det	lød	det	ikke	til,	
at	skole-	og	dagområdet	nødvendigvis	var.	
Spørgsmål	til	hvorvidt	vi	har	de	fornødne	udendørsaktivitetsmaterialer	også	til	en	kold	
tid.	
	
Særlig	pointe	fra	Anders:	
Fritidstilbudene	lider	voldsomt	under	denne	tid	med	coronarestriktioner.	
	
Michael	supplerede:	
Bemærkede	at	der	blev	påpeget,	at	der	muligvis	var	for	meget	kommunikation	i	form	
af	gentagelse.	
	
Data	indsamles	pt	blandt	andet	via:	

• KL	
• Skole	og	forældre	
• Skolebestyrelser	
• Skolerne	selv	

	
Anders	spurgte	til	hvorvidt	det	er	tale	om	en	tidsbegrænsning	(muligvis	2	år)i	forhold	
til	at	Bagsværd	Skole	er	blevet	lovet,	at	det	fremefter	fastholdes,	at	Bagsværd	Skole	er	
en	3-sporsskole.		
Carsten	svarede,	at	der	formelt	ikke	er	udstedt	nogen	garanti	herfor,	men	at	det	ville	
være	særdeles	vanskeligt	at	få	plads	til	endnu	en	årgang	med	4	klasser.	
	
Nyt	fra	eleverne	
Intet	nyt	
	
Nyt	fra	øvrige	
Intet	nyt	
	
1.	
Status	på	corona-skolen	30	min		(o)	
Gennemført	undervisning,	vikarforbrug	og	udsatte	arrangementer	
v.	skoleleder	Carsten	Bott	
Se	bilag	
	
Incidenstilfælde	på	skolen	siden	skolestart	blev	gennemgået.	
Spørgsmål:	
Hvis	der	har	været	kontakter	på	tværs	af	klasser	udenfor	skoletiden,	hvordan	sikres	kom-
munikation	til	de	eventuelt	berørte	familier?	
Smitteopsporingsprocessen	skal	gerne	afdække	alle.	
Derudover	er	man	afhængig	af	borgernes	private	håndtering,	dér	er	skolen	ikke	inde	
over.	
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Der	er	netop	sendt	en	film	ud	fra	borgmesteren,	hvor	hun	taler	til	borgerne	og	primært	
fritidsforeningerne	med	appel	til,	at	alle	efterlever	retningslinjerne,	så	smitterisikoen	
mindskes.	
	
Skolen	vil	fremefter	give	besked	ud	til	også	den	samlede	årgang,	når	der	er	incidenstil-
fælde	i	en	klasse.	
Spørgsmål:	
Der	er	i	en	mail	blevet	nævnt	en	strakstest.	Hvad	er	en	strakstest?	
Det	var	en	fejl	–	der	skulle	blot	foretages	screeningstest	hurtigst	muligt.	
Der	er	sendt	præcisering	ud	efterfølgende.	
	
Sygefravær	blev	gennemgået.		
Det	er	samlet	set	uændret	siden	sidste	gennemgåede	periode.	
	
Yderligere	gennemgang	af	medarbejdere	på	barsel,	ansættelsesstop	og	lignende.	
Spørgsmål	til	fastholdelsesmuligheder	og	tendenser	
Spørgsmål	til	vikardækning	
Spørgsmål	til	hvordan	man	arbejder	med	opstart	og	fastholdelse	af	medarbejdere	
	
Gennemgang	af	undervisningen	og	hvorvidt	vi	i	denne	tid	udfører	dækkende	og	for-
svarlig	undervisning.	
Spørgsmål	til	svømmeundervisning	og	hvorfor	2.årgang	ikke	har	svømmeundervisning	
når	4.årgang	er	gået	i	gang	–	det	handler	om	kapacitet	i	svømmehallen.	
Kommentar	til	svømning:	Der	ønskes	mere	kommunikation	til	2.årgang.	
	
Denne	tid	har	også	betydning	for	personalets	trivsel.	
Der	er	stor	social	sult	på	tværs	af	årgange.	
Det	arbejder	ledelsen	også	med	i	tæt	samarbejde	med	de	tillidsvalgte.	
	
Forældremøder	og	skole-hjem	samtaler,	spørgsmål	til	dette:	
Overblik	over	afholdte	forældremøder	og	skole-hjemsamtaler	på	alle	årgange.	
Oversigt	sendes	ud	med	referat.	
	
	
2.	
Specialpædagogiske	indsatser	45	min	(o,	d)	
Hvis	det	konstateres,	at	et	barn	er	i	mistrivsel	har	skolen	en	række	tiltag,	der	skal	iværk-
sættes.	
Hvilke	tiltag	er	det	typisk,	der	kan	iværksættes	og	hvor	hurtigt	kan	det	finde	sted.	
v.	PPR-chef	Charlotte	Djuraas	og	skoleleder	Carsten	Bott	
	
Charlotte	præsenterede	oplæg	op	PPRs	organisering,	arbejde,	mål	og	formål	
Se	bilag	
	
Spørgsmål	til	hvordan	man	arbejder	med	specialpædagogiske	indsatser.	
Eksempler	er:	indretning	af	rum,	klasserumsledelse,	fokus	på	styrkede	læringsfælles-
skaber,	særlige	støttende	funktioner,	co-teaching,	iværksættelse	af	pædagogiske	hand-
leplaner,	overgange.	
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3.	
Private	trivselsgrupper	i	en	coronatid	30	min	(o,	d)	
Link	til	ministeriets	hjemmeside:	
https://www.uvm.dk/aktuelt/i-fokus/information-til-uddannelsesinstitutioner-om-coronavi-
rus-covid-19/spoergsmaal-og-svar/generelt 
v.	Formand	Anders	Ahle	
	
Anders	lægger	op	til	en	drøftelse	af	en	eventuel	opfordring	fra	skolebestyrelsen	ud	til	
alle	forældre	om	coronasikre	måder	at	fortsat	støtte	op	om	børnefællesskaber	i	friti-
den	–	vigtigt	at	være	opmærksom	på,	at	der	skal	efterleves	de	nødvendige	retningslin-
jer	og	restriktioner.	
	
Drøftelse	om	hvorvidt	det	er	en	mulighed	og	i	så	fald,	hvordan	det	kan	gøres.	
	
Bestyrelsens	forældre	ønsker	at	formulere	en	opfordring	til	den	øvrige	forældre-
gruppe.	Anne	udfærdiger	et	udkast,	der	rundsendes	til	de	øvrige	forældre	i	bestyrel-
sen,	der	gennemgåes	via	mail	og	forventes	godkendt	i	løbet	af	uge	48.	
	
4.	
Høringssvar	ang.	revidering	af	styrelsesvedtægt	15	min	(o,	d,	b)	
Se	bilag	
	
Der	er	forslag	om	at	det	skal	påpeges,	at	der	fortsat	ønskes	2	forældrerepræsentanter	
frem	for	1,	da	forslaget	er	en	reducering	af	forældrerepræsentation.	
Bestyrelsen	bakker	op	om	dette	forslag.	
Anders	udfærdiger	endeligt	høringssvar.	
	
5.	
Eventuelt	(o,	d)	
	
Carsten:	Der	er	oprettet	et	udvalg	på	skolen	bestående	af	skoleleder,	skolens	to	AMR	
og	2	TR,	hvor	der	arbejdes	for	og	med	trivselsfremmende	tiltag	på	medarbejderside.	
	
Michael:	Appellerer	til	musikband	udenfor	i	vintermånederne.	
	
	


